

# 國立政治大學學術研究獎勵辦法

民國 95 年 01 月 05 日第 137 次校務會議通過  
民國 95 年 04 月 15 日第 138 次校務會議通過修訂第 2、3、6、7、8 條條文  
民國 95 年 09 月 08 日第 140 次校務會議通過修訂第 11 條條文  
民國 97 年 1 月 15 日第 147 次校務會議修正通過，並刪除原第 4 條、第 10 條條文  
民國 97 年 6 月 17 日第 149 次校務會議通過修訂第 11 條條文  
民國 98 年 1 月 16 日第 152 次校務會議通過修訂第 2、3、5、6、9、11、12 條條文  
民國 98 年 3 月 27 日第 5 屆第 2 次校務基金管理委員會會議通過修訂第 2、3、5、6、9、11、  
12 條條文  
民國 98 年 8 月 17 日第 5 屆第 4 次之校務基金管理委員會會議通過修訂第 11、12 條條文  
民國 100 年 3 月 16 日第 6 屆第 2 次之校務基金管理委員會會議通過修訂第 12 條條文  
民國 100 年 6 月 24 日第 164 次校務會議修正通過第 11、12 條；增訂第 9 之 1 條條文  
民國 100 年 9 月 14 日第 6 屆第 4 次之校務基金管理委員會會議通過增訂第 9 之 1 條條文  
民國 102 年 11 月 23 日第 176 次校務會議通過修正第 5 條條文  
民國 103 年 6 月 25 日第 179 次校務會議核備通過修正第 3 條條文  
民國 103 年 10 月 3 日第 7 屆第 8 次校務基金管理委員會通過修正第 3 條條文  
民國 103 年 11 月 22 日第 181 次校務會議通過修正第 3 條條文  
民國 105 年 10 月 17 日第 8 屆第 7 次校務基金管理委員會通過修正第 3、6 條條文  
民國 105 年 11 月 19 日第 191 次校務會議通過修正第 3、6 條條文

- 第一條 國立政治大學（以下簡稱本校）為獎勵編制內專任教師及研究人員從事學術研究，訂定本辦法。
- 第二條 學術研究獎之名額以全校編制內專任教師及研究人員總數之百分之三為原則；研究特優獎、研究優良獎之名額分別為百分之一及百分之二為原則。
- 第三條 本校設研究特優獎及研究優良獎，凡本校編制內專任教師及研究人員有優良研究成果，且五年內獲科技部研究計畫補助三年以上者，得依本辦法提出申請或由他人推薦申請。  
特聘教授如獲本獎勵，保留獎勵名銜，不發獎勵金且不受前條名額之限制。但未支領獎助費之特聘教授如獲獎，核發獎勵金，名額併入前條計算。  
本校講座教授不適用本辦法，但未支領獎助費之講座教授不在此限。
- 第四條 （刪除）
- 第五條 第三條所稱之研究成果包含如下：  
一、須於三年內以本校名義發表在具審查制度之學術期刊之論文。  
二、須於五年內以本校名義發表在國內外具審查制度之出版社或研究機構出版學術性專書或專書篇章。  
第一項所稱三年內係以曆年計算，即申請前三年的元月一日起至申請前一年十二月三十一日止；所稱五年內係申請前五年的元月一日起至申請前一年十二月三十一日止。

- 第六條 申請人應於每年一月十五日前檢附申請書及前條所列研究成果，送研發處辦理。
- 第七條 本校應成立校級遴選委員會並訂定學術研究獎遴選原則，辦理研究特優獎及研究優良獎之遴選。  
前項委員會置委員九至十三人，副校長、教務長及研發長為當然委員，另請校長遴聘教師及研究人員六至十人為委員。委員會以副校長為召集人。
- 第八條 遴選委員會議出席人數須達應出席委員之三分之二以上，始得進行遴選；研究特優獎候選人資料應送請校外委員審查。
- 第九條 研究特優獎獎金二十萬元、研究優良獎獎金六萬元，於校慶時由校長公開表揚。並應邀請特優研究獎獲獎人舉辦公開學術演講。
- 第九條之一 獲獎人應主動提供研究成果清單，授權圖書館查證著作權相關議題後，全文上傳至政大機構典藏。
- 第十條 (刪除)
- 第十一條 本辦法所需經費由校務基金五項自籌收入項下支應。
- 第十二條 本辦法經校務基金管理委員會及校務會議審議通過後施行，修正亦同。

# National Chengchi University Regulations Governing Incentives for Academic Research

Approved at 137<sup>th</sup> school affair meeting on 2006/1/5  
Revisions of Article 2, 3, 6, 7 and 8 approved at 138<sup>th</sup> school affair meeting on 2006/4/15  
Revisions of Article 11 approved at 140<sup>th</sup> school affair meeting on 2006/9/8  
Deletion of Article 4 and 10 approved at 147<sup>th</sup> school affair meeting on 2008/1/15  
Revisions of Article 11 approved at 149<sup>th</sup> school affair meeting on 2008/6/17  
Revisions of Article 2, 3, 5, 6, 9, 11, and 12 approved at 152<sup>nd</sup> school affair meeting on 2009/1/16 and at the school fund management board meeting 5-2 on 2009/3/27  
Revisions of Article 11 and 12 approved at school fund management board meeting 5-4 on 2009/8/17  
Revisions of Article 12 approved at school fund management board meeting 6-2 on 2011/3/16  
Revisions of Article 11 and 12 and addition of Article 9-1 approved at 164<sup>th</sup> school affair meeting on 2011/6/24  
Addition of Article 9-1 approved at school fund management board meeting 6-4 on 2011/9/14  
Revisions of Article 5 approved at 176<sup>th</sup> school affair meeting on 2013/11/23  
Revisions of Article 3 approved at 179<sup>th</sup> school affair meeting on 2014/6/25  
Revisions of Article 3 approved at school fund management board meeting 7-8 on 2014/10/3  
Revisions of Article 3 approved at 181<sup>th</sup> school affair meeting on 2014/11/22  
Revisions of Article 3 and 6 approved at school fund management board meeting 8-7 on 2016/10/17  
Revisions of Article 3 and 6 approved at 191<sup>th</sup> school affair meeting on 2016/11/19

Article 1: National Chengchi University (hereinafter referred to as "the University") has formulated these Rules to encourage its full-time teachers and researchers to engage in academic research.

Article 2: The number of academic research awards is limited to 3% of the total number of full-time teachers and researchers at the University; in principle, the number of awards for Research Excellence and Outstanding Research is 1% and 2%, respectively.

Article 3: The University has established an Award for Research Excellence and an Award for Outstanding Research. The University's full-time teachers and researchers who have outstanding research achievements and have obtained more than 3 years of Ministry of Science and Technology Research Project subsidies within 5 years may apply, or be nominated by others to apply, in accordance with these regulations.

A Distinguished Professor who is awarded could keep the award title, but no award incentives fund will be issued, and there are no aforementioned limitations of the number of awards for Distinguished Professor. Distinguished Professors who are awarded but are not receiving grants shall be entitled to the award incentives fund; awards given under these circumstances shall count towards with total number of awards available as specified in the preceding article.

The University Chair Professor is not applicable to these Rules; this, however, shall not apply to Chair Professors who are not receiving grants.

Article 4: (Deleted)

Article 5: Outstanding research achievements aforementioned in article 3 are included:

1. Papers published in academic journals with peer-review system within three years and must clearly indicate university affiliation.
2. Academic works published by publishers or research institutes with peer-review system within five years and must clearly indicate university affiliation.

The “three years” stated in Paragraph 1 refer to calendar years, which is from January 1<sup>st</sup> 3 years prior to the application to December 31<sup>st</sup> 1 year prior to the application; The “five years” is from January 1<sup>st</sup> 5 years prior to the application to December 31<sup>st</sup> 1 year prior to the application.

Article 6: The applicant shall submit the application and details of the aforementioned research achievement to the Office of Research and Development before 15<sup>th</sup> of January.

Article 7: The University shall establish a University Selection and Screening Committee as well as formulate principles and/or criteria for award selection.

The committee should be comprised of nine to thirteen members. The Vice President, the Dean of Academic Affairs and the Dean of Research and Development are Ex-officio Members; six to ten other committee members (teachers and researchers) will be selected by the President. The Vice President should assume the responsibility for convening committee meetings.

Article 8: At least two-thirds of the members of the Selection and Screening Committee must be present when formal meetings are held; when necessary, committee members may resolve to send application materials of the award for Research Excellence candidates out for external review.

Article 9: The award for Research Excellence is NT\$200,000; the award for Outstanding Research is NT\$60,000. Recipients will be publicly commended by the President at the annual school anniversary. Recipients of the award for Research Excellence will be invited to give a public speech.

Article 9-1: Award recipients shall provide a research achievement list and upload the paper in its entirety to the university Institutional Repository after the university Library has verified relevant copyright issues.

Article 10: (Deleted)

Article 11: Necessary funding shall be prepared by the university’s Self-generated income of university endowment fund.

Article 12: These rules are announced and become effective after being approved by the University Affairs Committee and School Fund Management Board. The same applies for revisions.